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RADA UNIWERSYTETU 

MIKOŁAJA KOPERNIKA 

W TORUNIU 

 

 

 

Protokół 

 posiedzenia Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

w dniu 29 grudnia 2023 r. (godz. 9:30) 
 

 

Przewodnicząca Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu Justyna Morzy 

otworzyła zebranie i powitała zebranych członków rady obecnych w pełnym składzie (lista 

obecności w załączeniu): 

- mgr Henryk  Dulanowski, 

- prof. dr hab. Bartłomiej Kałużny, 

- dr Agata Karska, 

- mgr inż. Janusz Niedźwiecki, 

- prof. dr hab. Andrzej Rozkosz, 

- mgr Robert Włosiński, 

- prof. dr hab. Maciej Zastempowski,  

- lic. Marta Kuta, 

 

a także przedstawicieli działających na Uczelni związków zawodowych obecnych w składzie: 

- prof. dr hab. Stanisław Biniak – NSZZ „Solidarność”; 

- prof. dr hab. Paweł Burduk – Międzyzakładowy Oddział Terenowy Ogólnopolskiego 

Związku Zawodowego Lekarzy przy CM i Szpitalu Uniwersyteckim w Bydgoszczy, 

- mgr Igor Makacewicz – Związek Zawodowy Pracowników CM, 

- dr hab. Artur Duda, prof. UMK – Komisja Międzyzakładowa Ogólnopolskiego 

Związku Zawodowego „Inicjatywa Pracownicza”, 

- mgr Adam Wróblewski – Związek Nauczycielstwa Polskiego. 

 

Członkowie Rady przed posiedzeniem otrzymali drogą elektroniczną porządek obrad  

o następującej treści:  

 

    „1.   Zatwierdzenie porządku obrad posiedzenia Rady. 

2. Spotkanie z kandydatem na Rektora Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu na 

kadencję 2024-2028 prof. dr. hab. Andrzejem Tretynem. 

3. Informacje bieżące i wolne wnioski.”. 

 

Ad. 1. 
 

Przewodnicząca  poddała pod głosowanie  przyjęcie porządku obrad w dniu 29 grudnia 

2023 r. Wniosek przeszedł jednogłośnie. 

Wynik jawnego głosowania: 

 

liczba uprawnionych do głosowania – 9 

  liczba obecnych – 9 

  liczba głosów tak – 9 

  liczba głosów nie – 0 

  liczba głosów wstrzymujących się – 0 
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Ad. 2. 

 

Przewodnicząca powitała zaproszonego na posiedzenie gościa - kandydata na rektora 

UMK na kadencję 2024-2028, byłego rektora UMK prof. dr. hab. Andrzeja Tretyna. 

Przewodnicząca przypomniała członkom Rady i przedstawicielom związków zawodowych o 

obowiązku zachowania poufności obrad, po czym poprosiła A. Tretyna o przedstawienie wizji 

funkcjonowania Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w najbliższych czterech latach?  

 

A. Tretyn zapewnił, że jego decyzja o kandydowaniu w wyborach rektora nie ma 

podłoża ambicjonalnego, ponieważ czuje się on spełnionym zawodowo człowiekiem. Przyznał, 

że stosunkowo późno dowiedział się o zmianie ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce 

w zakresie przesunięcia granicy wieku kandydatów na rektora w uczelniach publicznych. Ta 

zmiana oraz chęć wykorzystania wiedzy i doświadczeń w kierowaniu Uniwersytetem w 

przeszłości, skłoniły profesora do podjęcia decyzji o ponownym kandydowaniu na urząd 

rektora. 

Następnie odbyła się długa rozmowa, podczas której prof. A. Tretyn odpowiadał na liczne 

pytania członków Rady, którzy chcieli poznać stanowisko kandydata na rektora w wielu 

kwestiach, dotyczących funkcjonowania i rozwoju Uniwersytetu Mikołaja Kopernika co 

najmniej w nadchodzących czterech latach.  

Kandydat ustosunkował się między innymi do pytań nt.: 

- kluczowych kierunków rozwoju Uniwersytetu w najbliższych latach, 

- pomysłów na zwiększenie liczby studentów, 

- potrzebie nowej oferty kształcenia dla studentów, 

- polityki kadrowej w związku z malejącą liczbą studentów, 

- problemu nadgodzin w kontekście znacząco mniejszej liczby studentów,  

- sposobów szukania oszczędności w związku z nie najlepszą sytuacją finansową UMK,   

- obecnej Strategii UMK oraz ewentualnych jej zmian,  

- kształcenia online, które coraz bardziej zaczyna wykorzystywać konkurencja, 

- kierunków rozwoju działalności naukowej, 

- priorytetów we wsparcie starań naukowców o projekty i granty ze środków zewnętrznych, 

- strategii działania w celu utrzymania rozsądnej liczby doktoratów; 

- rozwoju Collegium Medicum UMK oraz zapewnienia na ten cel środków finansowych; 

- współpracy z otoczeniem biznesowym i pomysłów na komercjalizację; 

- zarządzania nieruchomościami, 

- potrzeby budowy akademików dla studentów, 

- ewentualnych podwyżek wynagrodzeń, 

- priorytetów w sposobie zarządzania. 

 

Na zakończenie długiej dyskusji prof. A. Tretyn przedstawił zespół kandydatów na 

prorektorów, którzy wyrazili zgodę na współpracę w nadchodzącej kadencji (bez prorektora ds. 

Collegium Medicum, który zostanie przedstawiony przez społeczność CM nowemu rektorowi) 

oraz podkreślił, że jako Uniwersytet zlokalizowany w dwóch miastach wcale nie musimy być 

skazani na brak studentów, pomimo negatywnych prognoz demograficznych. Zdaniem 

kandydata możemy udowadniać, że nawet jako niezbyt duża uczelnia, zlokalizowana w 

mniejszych miastach, możemy posiadać fantastyczną kadrę, odnosić znaczące sukcesy i ten 

sposób być atrakcyjnym ośrodkiem akademickim. 

 

Po pożegnaniu, prof. A. Tretyn opuścił posiedzenie. 

 

Ad. 3 
 

Przewodnicząca przypomniała, że następne posiedzenie Rady odbędzie się 2 stycznia 2024 r.  
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Posiedzenie Rady UMK w dniu 29 grudnia 2023 r. rozpoczęło się o godzinie 9:30,   

a zakończyło o godz. 12:20. 

 

Protokół sporządziła Karolina Lewandowska. 

                                                                                          

 

    Przewodnicząca 

                                                                          Rady Uniwersytetu Mikołaja Kopernika  

 

 

     Justyna Morzy 


